
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. september 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1420 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

Spørgsmål nr. 1420: 

”Mener ministeren, at kommunerne sparer eller kan spare flere ressourcer på udlici-

tering af vasketøj til private industrivaskerier, som så kan bruges på varme hænder? 

Eller er baggrunden for at udlicitere den del af plejen blot et ønske om at inddrage 

flere private leverandører? ”

Svar:

Det er den enkelte kommune, som beslutter, hvorledes de ønsker at tilrettelægge 

tøjvask efter serviceloven. Hvis der er tale om borgere, som ikke bor på plejecenter, 

skal kommunen skabe grundlag for at borgeren kan vælge mellem to eller flere leve-

randører af tøjvask, hvoraf den ene leverandør kan være kommunal. Kommunalbe-

styrelsen har endvidere mulighed for at beslutte, at tøjvask til beboerne på plejecen-

tre skal i udbud.

Der kan være forskellige baggrunde for, hvordan kommunalbestyrelsen i den enkelte 

kommune har valgt at tilrettelægge tøjvask på. Kommunalbestyrelsens beslutning om 

at udlicitere en del af plejen kan for eksempel være på baggrund af kommunalbesty-

relsens mål og rammer for det frie valg og de lokale markedsforhold. 
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